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EDITORIAL

Pro člověka, který žije v Brně, je složité vývoj 
a dění v Ochozi podrobně sledovat. Bohužel 
je to i můj případ, což se neshoduje s postem 
odpovědného redaktora Ochozského zpra-
vodaje. Rovněž z časových a pracovních 
důvodů jsem se tedy rozhodla se po pěti 
letech této funkce vzdát. Tímto číslem zpra-
vodaje, které by ale mohlo být obsáhlejší  
i zajímavější (což jen dokazuje má předcho-
zí slova), se se všemi příznivci Ochozského 
zpravodaje loučím.   
I když je psaní těchto řádek pro mě dojemné 
a chtělo by se mi děkovat všem, kteří pra-
videlně i nepravidelně přispívali, omezím se 
jen na výčet toho, co člověku vedení vesnic-
kého věstníku přinese. Třeba tím i nalákám 
zájemce o tuto zkušenost. 
- přehled (tak podrobně jako při korektu-
rách Zpravodaje, si jej nikdy nepřečtete)   
-zajímaví lidé (člověk pozná, co zajímavé-
ho vaši sousedi dělají, kolik zajímavých lidí  
v obci žije)
- náhled do procesu výroby
- prostor pro realizaci vlastních nápadů 
(možností je celá řada, ráda své nápady ze 
šuplíku předám)
- přímý přenos z boje mezi politikou  
a snahou o nestrannost a atraktivitu 
- zkouška vedení pracovního týmu 
- úcta k Ochozi, k její historii a obyvate-
lům (nahlédnete Ochozi pod pokličku, a to, 
co vidíte, nejsou jen problémy a lidi, kteří 
vás štvou. Je to genius loci.)
Jsem moc vděčná za možnost tohle všechno 
zakusit. A i když se občas nestíhaly uzávěrky, 
když byl zpravodaj jablkem svárů, když se 
nevědělo, o čem vůbec psát, i tehdy to bylo 
fajn. Tak ať se novému šéfovi daří, Ochozský 
zpravodaj ať žije!

Aneta Šedá 
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Vážení občané,
skončily prázdniny a doba dovolených. 
Den se začíná krátit, noci prodlužovat  
a máme zde podzim. V minulém zpravodaji 
jste se toho ode mne moc nedozvěděli, pro-
tože jsem se rozhodl vynechat psaní o dění  
v zastupitelstvu a věcí s tím spojených. Zpra-
vodaj by měl sloužit k informování občanů  
a ne k slovní přestřelce mezi zvolenými 
zastupiteli. Proto v krátkosti o věcech co se 
udály, dějí a co nás čeká.
Nejen občany Pastýřek, ale i určitě ostatní 
bude zajímat, že v měsíci srpnu se uskuteč-
nilo výběrové řízení na zhotovitele projek-
tové dokumentace pro územní rozhodnutí 
stavby rekonstrukce silnice a křižovatky na 
Pastýřkách. Výběrové řízení vyhrála projek-
tová kancelář ing. Bajer. V září se na našem 
OÚ uskutečnila první schůzka se zástupci 
Správy údržby silnic, Jihomoravského kraje 
– oddělení veřejné osobní dopravy a pány 
projektanty. Na této schůzce bylo dohodnu-
to, že:
1. Vozovka bude mít šířku 7,0m mezi obrub-
níky a bude lemována chodníky šířky 1,5m.
2. Křižovatka bude řešena kruhovým objez-
dem.
3. Autobusová zastávka „Na Pastýřkách“ ve 
směru od Brna bude přemístěna do prosto-
ru před okružní křižovatku (před křížek). 
Délky nástupních hran 18m min. 15m. Šíř-
ka zastávkových pruhů bude 2,75m.
4. Přes místní komunikaci (k ovčínu) bude  
v místě napojení na okružní křižovatku 
řešeno jen místo pro přecházení, na ostat-
ních větvích křižovatky budou osvětlené 
přechody pro chodce.
5. Dešťová kanalizační stoka vedoucí smě-
rem od okružní křižovatky směrem k OÚ 
nebude řešena. Bude řešeno zachycení 

dešťových vod, které stékají z místní komu-
nikace do prostoru křižovatky a jejich odve-
dení do nové dešťové stoky v silnici II/373.
6. Pro objízdné trasy bude využita místní 
komunikace souběžná se silnicí II/373 (sta-
rá silnice). Její povrch bude v nezbytném 
rozsahu zpevněn vrstvou penetračního 
makadamu.
7. Výstavba okružní křižovatky bude pro-
bíhat po částech tak, aby mohl být zacho-
ván provoz IDS s co nejmenšími změnami 
stávajících linek. Výstavba I. etapy silnice 
II/373 bude probíhat za plné uzavírky. Pro 
IDS bude použita objížďka po staré silnici.
8. Autobusová zastávka „Na Pastýřkách“ 
směrem od Březiny bude přesunuta do záli-
vu a její stávající vzdálenost od křižovatky 
bude přibližně zachována.
Jak si již mnozí všimli, došlo ke změně 
složení zastupitelstva obce. Dne 1.9.2011 byl 
na OÚ doručen dopis MUDr. Evy Klusáč-
kové s rezignací na mandát zastupitele obce 
Ochoz u Brna. Podle § 45 odstavce 5 zákona 
č. 491/2001 Sb., do zastupitelstev obcí byl 
prvním náhradníkem v pořadí ing. Jan Tráv-
níček, který rezignoval na uvolněný mandát 
člena zastupitelstva dopisem doručeným 
na OÚ dne 7.9. 2011. Podle § 45 odstavce 
5 zákona č. 491/2001 Sb., do zastupitelstev 
obcí byla druhým náhradníkem ing. Libuše 
Mlejnková, která složila slib zastupitele dne 
3.10.2011 a byla zvolena předsedkyní kont-
rolního výboru.
Další dobrá věc, která se podařila a o kte-
rou neúspěšně usilovala zastupitelstva již 
v minulosti je uvolnění nájemního bytu  
v budově školy. Manželé Popkovi se odstě-
hovali do Brna a od 15. září jsou uvolněné 
prostory bytu de�nitivně k dispozici škole. 
V uvolněných prostorách bude po nutných 

Slovo starosty
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úpravách zřízena třída pro prvňáky a větší 
část bude využívat družina a volné aktivity 
žáků.
Co nás čeká ještě do konce roku. Koncem 
měsíce října budou zahájeny práce na úpra-
vě prostranství vedle Pošty a bývalé návsi 
obce Ochoz (prostranství naproti obchodu 
u Útratů). Výběrové řízení na tuto stavbu 
vyhrála stavební �rma Swietelsky, která 
nabídla nejnižší cenu 1 909 880,-.
V měsíci listopadu bude dokončena stavba 
garáže pro hasičská auta. Po kolaudaci stav-
by bude garáž slavnostně předána našim 
hasičům.
Dne 26.10.2011 v 17 hodin se v sále Orlovny 
uskuteční veřejné projednání návrhu regu-
lačního plánu lokality „Pod Skalkou“. Obča-
né budou mít zřejmě poslední možnost 
uplatnit svá stanoviska, námitky a připo-
mínky k plánované výstavbě. Zatím nejvíce 
dohadů je okolo místa připojení lokality na 
komunikaci pod kapličkou. Logicky se cítí 
být nejvíce nespokojeni s řešením napo-
jení lokality občané bydlící v jejím okolí. 
Bohužel je to jediné možné místo s přímým 
křižovatkovým napojením na silnici II. třídy 

č. 383. Další dopravní připojení je ze stáva-
jící komunikace na jihozápadní straně řeše-
ného území u RD č. 174. Toto připojení je 
navrženo pouze pro chodce a cyklisty s tím, 
že v případě požáru nebo nějakého neštěs-
tí mohou toto napojení využít i záchranné 
sbory. Místní komunikace v bodě napoje-
ní, ale i směrem k vyústění na silnici II/383  
u cukrárny nemá potřebné prostorové para-
metry. Obávám se, že veřejné projednání 
návrhu regulačního plánu se ponese jen  
v duchu dohadování se o místo napojení celé 
lokality na silnici II/383 a na další připo-
mínky nebude prostor. Námitky, stanoviska 
a připomínky se uplatňují písemně a musí 
být opatřeny identi�kačními údaji a podpi-
sem osoby, která je uplatňuje. O podaných 
námitkách, stanoviscích a připomínkách 
bude následně rozhodovat zastupitelstvo 
obce spolu s projektantem a pořizovatelem. 
Veřejnou vyhlášku – zahájení řízení o návr-
hu regulačního plánu lokalita Pod Skalkou 
– Ochoz u Brna najdete v jiné části Zpra-
vodaje.

Vlastimil Čoupek

Naše značka: OV/35344-11/1581-2010/BAB
Vyřizuje: Bábíčková, tel.: 533 304 520 
e-mail.: babickova@slapanice.cz
V Brně dne: 1.9.2011

MĚSTSKÝ ÚŘAD ŠLAPANICE
pracoviště Brno, Opuštěná 9/2, 656 70 Brno 
ODBOR VÝSTAVBY
oddělení územního plánování a památkové 
péče

Městský úřad Šlapanice, OV – OÚPPP, jako 
pořizovatel regulačního plánu lokalita Pod 
Skalkou –Ochoz u Brna v souladu s § 67 
zákona č. 183/2006 Sb., o územním pláno-

VEŘEJNÁ  VYHLÁŠKA
ZAHÁJENÍ ŘÍZENÍ O NÁVRHU REGULAČNÍHO PLÁNU 
LOKALITA POD SKALKOU – OCHOZ U BRNA

vání a stavebním řádu, ve znění pozdějších 
předpisů (stavební zákon), oznamuje zahá-
jení řízení o návrhu regulačního plánu (dále 
jen RP) lokalita Pod Skalkou –Ochoz u Brna
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Veřejné projednání návrhu regulační-

ho plánu lokalita Pod Skalkou – Ochoz  

u Brna 

se uskuteční 26.10.2011 v 17:00 hodin  

v sále Orlovny v Ochozi u Brna, doplněné 
odborným výkladem projektanta.
Návrh regulačního plánu lokalita Pod Skal-
kou bude k veřejnému nahlédnutí ve dnech 
7.9.2011 – 26.10.2011 u pořizovatele na 
MěÚ Šlapanice, OV – OÚPPP, dv. č. 238, 
Opuštěná 9/2, Brno a na OÚ Ochoz u Brna, 
zejména v úřední dny pondělí a středa 8.00 
- 17.00 hodin, jinak dle telefonické domlu-
vy (MěÚ Šlapanice 533 304 520, OÚ Ochoz  
u Brna 544 212 720).
Námitky, připomínky a stanoviska dotče-
ných orgánů lze k návrhu RP lokalita Pod 
Skalkou v souladu s § 67 odst. 1 stavební-
ho zákona uplatnit nejpozději při veřejném 
projednání; k později uplatněným námit-
kám a připomínkám se nepřihlíží.
Námitky proti návrhu na vydání RP mohou 
podat osoby uvedené v § 85 odst 1 a 2 sta-
vebního zákona. K námitkám a připomín-
kám uplatněným k věcem, o kterých bylo 

rozhodnuto v územním plánu nebo v zása-
dách územního rozvoje se nepřihlíží.
Stanoviska, námitky a připomínky musí být 
v souladu s § 22 stavebního zákona uplatně-
ny písemně (u pořizovatele - MěÚ Šlapani-
ce), opatřeny identi>kačními údaji a podpi-
sem osoby, která je uplatňuje. 
Dle § 67 odst. 2 SZ bude dotčená plocha 
označena tabulí se základními informacemi 
o návrhu regulačního plánu.
Návrh regulačního plánu lokalita Pod Skal-
kou je uveřejněn na webových stránkách 
města Šlapanice www.slapanice.cz (inf. 
stránky Města Šlapanice/Městský úřad/
úřední deska/územní plány jiných obcí).

Blanka Bábíčková, v.r.
vedoucí oddělení ÚPPP
otisk úředního razítka

Vyvěšeno dne: 7.9.2011   
Sňato dne: 27.10.2011

Zveřejněno způsobem umožňujícím dálko-
vý přístup od 7.9.2011 do 27.10.2011

Výpisky nejsou o>ciální zdroj informací, je 
to redakčně upravený text vybraný z o>ciál-
ních zápisů – výběr je individuální, autor-
ský. Zastupitelstvo obce za následující výtah 
nenese žádnou odpovědnost.

20.6.2011

9. zasedání

Ekologický výbor připravuje pracovní 
schůzku ohledně nového názvu přírodního 
parku Říčky.

Výtah ze Zápisů ze zasedání zastupitelstva 

Kulturní výbor se zabýval návrhem zpra-
covat knihu o obci Ochoz u Brna – bližší 
informace včetně návrhu ceny za výtisk 
budou následovat.

V prostorách knihovny byla při provozu 
vysoušeče, který vypůjčil místostarosta, 
prokázána velmi vysoká vlhkost. Současné 
opatření je řešením provizorním. 

Stavební výbor se zabýval ohlášením stavby 
na Nových Dvorech. Na jeho doporuče-
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ní nedalo ZO souhlas k vydání územního 
rozhodnutí a ohlášení stavby pro koně na 
pozemku na Nových Dvorech.

Výbor pro tělovýchovu a sport se zabý-
val kabinami na hřišti a možností výkupu 
pozemku pod nimi.

Místostarosta pan Vaculík informoval  
o výměně skla na zastávce na Pastýřkách. 
Poděkoval p. Podanému za dodávku mag-
netické tabule do ZŠ.

Na posouzení nevyhovujícího stavu omítky 
na budově OÚ byl přizván odborník, který 
ve zprávě doporučil postup a druh nátěru, 
aby nedocházelo k jeho odlupování. Na 
vlhkost ve zdech, což souvisí i s vlhkostí 
v knihovně, doporučil provedení sanační 
omítky.

Zastupitelstvo neschválilo žádost o připoje-
ní  chaty v chatové oblasti Skalky na veřejný 
vodovod z důvodu malé kapacity s ohledem 
na plánovanou výstavbu.

Nájemce ve školním bytě navrhl zvýšení 
nájemného do konce roku 2011 na 6 000 
Kč a od ledna 2012 na 8 406 Kč. Zastupi-
telstvo odsouhlasilo nájem školního bytu na 
89,90Kč/m2 
a snížení nájmu v období od 1. 5. 2011 do 
31. 12. 2011 na 6 000 měsíčně.

Jak se ostatně dalo očekávat, úřad Jihomo-
ravského kraje oznámil, že neposkytne obci 
Ochoz u Brna dotaci z programu rozvoje 
venkova na akci „Revitalizace části bývalé 
návsi“. Projektová dokumentace revitalizace 
bývalé návsi je k nahlédnutí na OÚ.

ZO schválilo k proplacení fakturu, odsou-

hlasenou stavebním dozorem, ve výši cca 
378 000 Kč za stavební práce na stavbě 
garáže pro hasičská auta se sociálním záze-
mím.

Občané  upozornili na skládku naproti cuk-
rárně a propadlý chodník v blízkosti kon-
tejnerů u Sokolovny. Byl vznesen dotaz na 
audit hospodaření obce, zejména možnosti 
výběru auditora. 

18.7.2011

10. zasedání

Zastupitelstvo rozhodlo, že veškerou agendu 
včetně výběrového řízení na realizátora akce 
„Úpravy bývalé návsi“, nebude zadávat cizí-
mu subjektu, ale vše zajistí vlastními silami.

ZO odsouhlasilo výzvu a zadávací doku-
mentaci pro výběrové řízení na stavební 
práce projektu „Zpevněné plochy bývalé 
návsi obce Ochoz“ ve zjednodušeném pod-
limitním řízení dle §38 odst. 4 zákona č. 
137/2006 Sb., o veřejných zakázkách v plat-
ném znění.
Pro výběrové řízení byla jmenována komise 
ve složení V. Čoupek, J. Vaculík, D. Blatná, 
Z. Částek, J. Trávníček.

Zastupitelstvo schválilo úhradu faktury 
60 000 Kč >rmě Toprojekt za projektovou 
dokumentaci stavby „Zpevněné plochy 
bývalé návsi obce Ochoz“. 

Kulturní výbor doporučil na funkci obecní-
ho kronikáře paní Hanu Šedou.  Zastupitel-
stvo návrh jednohlasně odsouhlasilo.

Majitel pozemků na hřišti nabídl obci, že jí 
daruje pozemek pod kabinami o rozloze 43 
m2  a odprodá pozemek o výměře 473 m2 
za cenu obvyklou.
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Zastupitelstvo s touto nabídkou souhlasí 
a schvaluje vypsání a vyvěšení záměru na 
odkoupení pozemku.

Náklady na provoz Mateřské školy v roce 
2010 činily 553 997 Kč.  MŠ přijala 55 dětí 
z toho 9 z Kanic a jedno dítě z Řícmanic. 
Náklady na jedno dítě po odečtení dotace  
1 379 Kč činí 8 693. Uvedeným obcím budou 
příslušné částky vyfakturovány.

Dodatek  ke smlouvě o zajištění *nancová-
ní Integrovaného dopravního systému (IDS 
JMK) pro rok 2011, v němž se obec zavazu-
je uhradit do rozpočtu kraje částku 50.- Kč 
za každého obyvatele obce, zastupitelstvo 
schválilo.

Již od května 2006 je Ochoz prostřednic-
tvím spolku Časnýř rovněž členem MAS 
(místní akční skupina) Moravský kras. MAS 
MK pořídil technické zázemí pro podporu 
společenské, kulturní a sportovní činnosti. I 
naše obec má možnost si potřebné vybavení 
za výhodných podmínek vypůjčit. Organi-
zátor letošních Václavských hodů, požádal 
obec o souhlas a uzavření smluv  k zapůjčení 
mobiliáře. ZO souhlasí s  uzavření smlou-
vy mezi obcí a Junák, Svaz skautů  a mezi 
Obcí Ochoz u Brna a MAS MK na zapůjčení  
potřebného vybavení.

Byla vypracována a podána žádost o dotaci 
na projekt „Pořízení techniky pro odstra-
nění prašnosti v regionu Časnýř“. Zastupi-
telstvo obce odsouhlasilo úhradu částky 55 
000 Kč DSO Časnýř pro Mgr. Švédovou za 
vypracování této žádosti.

Občany je kladně hodnocena práce správce 
hřbitova, dále nátěry laviček a zábradlí dět-
ského hřiště.

1.8.2011

11. zasedání
Návrh Mgr. Mikulici na rozšíření programu 
k počtu obsazení a způsobu odměňování 
funkce místostarosty neprošel. Hlasování se 
zdrželo 6 zastupitelů.

Majitel stavby naproti cukrárně odstraní roh 
staré zídky začátkem srpna, až bude také 
provedena směna pozemků podle přijatého 
usnesení ZO ze dne 4.10.2010.

Nájemce obecního bytu nakonec se svým 
vlastním návrhem nesouhlasí. Zastupitel-
stvo se rozhodlo zplnomocnit odborníka  
v této problematice k zastupování při uza-
vření Dodatku ke stávající smlouvě ze dne 
28.6. 1996 o nájmu služebního bytu a ve věci 
následných jednání s nájemcem obecního 
bytu v ZŠ Ochoz u Brna.

Byla vypsána veřejná zakázka na zhotovi-
tele projektové dokumentace pro územní 
řízení na rekonstrukci silnice na Pastýř-
kách.

22.8.2011
12.zasedání 
Dne 18.8. 2011 proběhlo výběrové řízení 
na  zhotovitele stavby „Zpevněné plochy 
bývalé návsi obce Ochoz“. Přihlásilo se 6 
*rem. Ustavená komise doporučila *rmu 
SWIETELSKY stavební s.r.o., která podala 
nejnižší nabídku 1 909 880,-Kč. Technický 
dozor této stavby bude zajišťovat pan Čás-
tek.

Zastupitelstvo odsouhlasilo úhradu faktury 
153 110,-Kč za práce na stavbě „Garáž se 
sociálním zázemím“.

Byl zakoupen vysavač na listí za 7 653,-Kč.
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Připravuje se výměna již nefunkčních vstup-
ních dveří Obecního úřadu. Po konzultaci  
s odborníky bude ještě prověřena možnost 
instalace dveří hliníkových, které mají delší 
životnost. 

Zastupitelstvo schválilo uzavření Dohody  
o podmínkách plnění povinné školní 
docházky a úhradě neinvestičních nákla-
dů s městskou částí Brno - Líšeň pro  
ZŠ Novolíšeňská (4 žáci), Horníkova  
(2 žáci), Holzova (3 žáci).

V mateřské škole byla provedena výměna 
ventilů ústředního topení za termoventily.

12.9. 2011
13. zasedání
Zasedání zastupitelstva obce řídil za nepří-
tomného starostu místostarosta Jan Vaculík.

V rámci projednávání rozpočtu  vystoupil 
ředitel ZŠ a MŠ a předložil propočet na nový 
školní rok s de*citem mzdových prostředků 
pro pedagogické pracovníky ve výši 50 000 
Kč, který vznikl  z  důvodu rozpočtových 
změn Ministerstva školství a navýšením 
počtu dětí v MŠ s celodenním pobytem. 
Předsedkyně *nančního výboru prověří 
možnosti krytí tohoto rozdílu.

Služební byt v ZŠ bude uvolněn k 15.9.2011. 
ZO schválilo uvolnění *nančního daru ve 
výši 5 000 Kč na náklady spojené se stě-
hováním. Po nezbytných úpravách využije 
škola uvolněné prostory pro potřeby školní 
družiny.  

V září nastoupilo do školy 10 prvnáčků, 
počet se snížil v důsledku stěhování. Ředi-
tel školy předloží žádost o povolení výjimky  
z počtu dětí.

Místostarosta informoval o možném navý-
šení členských příspěvků k zajištění pro-
vozních nákladů svazku DSO Šlapanicko  
o 30 Kč v roce 2012 a v dalších letech o 10 Kč 
na obyvatele s tím, že dojde ke sjednocení 
metodiky v určení počtu obyvatel v obcích 
v souladu s vyhláškou 245/2010 Sb. Bude se 
pravděpodobně ještě projednávat.

Zahájeno řízení o návrhu regulačního plánu 
( dále jen RP) lokality pod Skalkou.
Veřejné projednávání návrhu RP  lokalita 
pod Skalkou - Ochoz u  Brna se uskuteč-
ní 26.10. 2011 v 17.00 hod. v sále Orlov-
ny. Občané a dotčené orgány mohou své 
námitky, připomínky a stanoviska uplatnit 
písemně u pořizovatele RP  MěÚ Šlapanice 
nebo nejpozději při  veřejném projednávání. 
Písemnosti musí být opatřeny identi*kační-
mi údaji a podpisem.
Kompletní znění návrhu RP je na webových 
stránkách města Šlapanice a stránkách OÚ 
Ochoz u Brna.

Zastupitelstvo schválilo úhradu faktury za 
výměnu ventilů v MŠ ve výši podle původní 
nabídky.

ZO nepodpoří  uspořádání představení 
„Slavné hity operety a muzikálu“ (10 000 
Kč), vzhledem k informaci o klesající náv-
štěvnosti. 

Podle informace Policie ČR byly v obdo-
bí 06 – 08/2011 při provedených měřeních 
rychlosti v obci zjištěny 2 přestupky.  

Helena Suchomelová
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Jednou z nejdůležitějších věcí, které bude 
toto zastupitelstvo schvalovat, je regulač-
ní plán pro lokalitu Pod Skalkou. Mnoho 
bouřlivých diskusí bylo v minulosti vedeno 
ohledně schvalování územního plánu, kte-
rý v podstatě posvětil rozsáhlou výstavbu 
na této lokalitě. Hlavně díky zájmu mnoha 
občanů a referendu se do územního plánu 
dostal požadavek na zpracování regulačního 
plánu pro tuto lokalitu. Jeho možná posled-
ní veřejné projednání se bude konat 26. 10. 
2011 v 17 hodin v sále Orlovny. To, v jaké 
podobě se regulační plán schválí, ve velké 
míře již navždy ovlivní vzhled naší obce. Je 
proto na nás, občanech, abychom se k tomu-
to zásadnímu dokumentu ještě vyjádřili. 
V obci má v lokalitě Pod Skalkou pod-
le návrhu vyrůst 51 domků, ve velké míře 
ve stylu „satelitní“ výstavby, které se obec 
zatím více méně úspěšně bránila (s jednou 
výjimkou). Možnými tématy pro diskuse 
nad regulačním plánem jsou zejména počet 

Slovo zastupitele aneb Ať nám holub neuletí

příjezdů na lokalitu (je navržen jen jeden)  
a jeho umístění, absence rozsáhlejších ploch 
pro veřejná prostranství a veřejnou zeleň, 
dosud nede8novaná etapizace výstavby, 
která by alespoň nějakým způsobem mohla 
regulovat intenzitu stavební činnosti a tím  
i zatížení obce v jejím důsledku (hluk a praš-
nost, provoz těžké stavební techniky apod.), 
charakter výstavby přinášející rozsáhlejší 
síť komunikací, o které se bude muset obec 
následně starat (řadová zástavba, která  
v obci převládá, je v tomto ohledu mnohem 
úspornější) a jistě se najdou i jiná témata. 
Ve svém vyjádření těsně před referendem 
o rozsahu výstavby investor přislíbil obci  
i určitou 8nanční výpomoc. Od té doby se 
však v této věci nic neudálo. Známé přísloví 
praví: „Lepší vrabec v hrsti, nežli holub na 
střeše“. Přišel tedy čas, kdy je nutné v učinit 
vše, aby prospěch obce ze stavebního ruchu 
byl co největší. Schválením regulačního plá-
nu totiž otvíráme pomyslná dvířka voliéry, 

ve které zatím 
tento „holub“ 
poletuje. Po 
schválení regu-
lačního plánu už 
výstavbě nebu-
de nic bránit 
a obec ztratí v 
této věci zásad-
ní vliv. Podcenit 
tuto situaci by 
nás ale mohl vy-
jít trochu draho. 
V obci je hodně 
míst, kde je pro 
investice velký 
prostor (rozvoj 
školy, Soko-
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Svatováclavské hody

Letošní Svatováclavské hody, konané ten-
tokrát pod záštitou ochozského roverského 
kmene Richnas, vypukly naplno po téměř 
půlroční přípravě v sobotu 24. září. Před-
cházel tomu týden intenzivní práce, kdy 
bylo potřeba rozvést pozvánky po okolních 
obcích, postavit májky u domů stárek, při-
vést kroje, rozmarýny a chvojí na dva věnce, 
připravit sál, venkovní parket a stan, který 
bezplatně zapůjčilo sdružení MAS Morav-
ský kras, a hlavně postavit máju na dvoře 
Orlovny, na jejímž vršku zavlála moravská 
vlajka.
V sobotu dopoledne obešli stárci všechny 
domy v Ochozi, roznášeli rozmarýny a zvali 
na hody. Po obědě bylo již vše připraveno na 
odpolední průvod spojený s vyváděním stá-
rek. Poté, co místostarosta obce předal hlav-
nímu stárkovi hodové právo, vyrazil prů-
vod po obci. Letos šlo v kroji patnáct párů  
a o obsah demižonů stárků se nově navíc 
staral sklepník Kuba Urbánek s vozíkem 
se zásobou vína. Oproti dřívějšku vyrazil 
průvod napřed Na Příhon, poté za hřiště  
a Na Bránu a teprve až na konec Na Pastýř-
ky. Při vyvádění stárek ani letos nechyběla 
zpívaná písnička před domem každé stárky, 
ani polka, kterou si zatančila vyváděná stár-
ka se svým stárkem a její rodiče s předcho-
zím krojovaným párem. Krásným dojmem 

lovna apod. ) a připravovaná rekonstrukce 
kostkové silnice Na Pastýřkách nás asi při-
nutí sáhnout hlouběji do obecní kasy. 
Závěrem bych pak chtěl požádat občany, aby 
k navrhovanému regulačnímu plánu napsali 
svůj názor, abychom jej jako zastupitelstvo 
při rozhodování o jeho konečné podo-

bě mohli zohlednit. Tento výrazný zásah 
do charakteru obce si naši aktivitu určitě 
zaslouží. Regulační plán je k nahlédnutí 
na intranetových stránkách obce i fyzicky  
v chodbě obecního úřadu.

Libor Mikulica

působil závěrečný průvod z Pastýřek, který 
navázal na již téměř zapomenutou tradici, 
kdy chodili krojovaní v trojstupu vždy tři 
děvčata a za nimi tři chlapci. V této podobě 
dorazil průvod až k obecnímu úřadu, kde 
proběhla taneční ukázka. Předvedené tance 
nacvičovali stárci pod dohledem tanečnice 
Petry Říhové ze Křtin už od konce května. 
Jednalo se o doudlebskou polku, slovácký 
verbuňk zatančený na píseň Jak ten ptáček 
pěkně zpívá a o srdíčkový čardáš. Podle 
ohlasů se vystoupení velice líbilo. Závěrem 
odpoledne se všichni krojovaní a hodoví 
hosté přesunuli na dvůr Orlovny, kde si před 
večeří krátce zatančili a stárky zazpívaly pís-
ničku Ta ochozká mája tenká.
Po prozpívané večeři bylo již vše připraveno 
na večerní hodovou zábavu. Součástí slav-
nostního nástupu byla také nově objevená 
písnička Ty ochozský první stárku, která 
se zpívala v Ochozi v devatenáctém století 
na hodech při vybírání peněz. Kromě již 
tradiční dechové hudby Nenkovjanky se 
tentokrát o hudební doprovod starala také 
cimbálová muzika Veronica z Brna. Tomu 
odpovídala také změna repertoáru zpíva-
ných písniček od českých harmonikářských 
lidovek k moravským cimbálovým pís-
ničkám. Myslím, že to byl krok správným 
směrem a vzhledem ke kladným ohlasům 
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doufám, že se stane přítomnost cimbálu na 
ochozských hodech tradicí. Večerní repríza 
tanečního vystoupení v sále Orlovny pro-
běhla již ve značně uvolněné atmosféře, 
ovšem se stejným úspěchem jako odpoled-
ne. Také kvůli tomuto vystoupení nahradil 
v sále Orlovny dříve běžnou jedli hodový 
věnec. Další novinkou letošních hodů byla 
dražba máje, kterou vedl   Kamil Beránek. 
Nakonec zvítězil Pavel Blatný, který se tak 
stal šťastným majitelem máje. Po dražbě 
pokračovala hodová zábava až do brzkých 
ranních hodin. Ještě dlouho poté, co Nen-
kovjanka zahrála závěrečný pochod, se 
zpívalo a poslední hodoví hosté opouště-
li Orlovnu o půl šesté ráno. Netýkalo se to 
ovšem jednoho ze stárků, který si zdříml  
v sále a Orlovnu opouštěl barovým oknem 
až asi hodinu po zamčení.

Myslím si, že se letošní hody povedly a že 
na ně budeme ještě dlouho vzpomínat. 
Zároveň doufám, že všechny novinky, kte-
ré na ochozských hodech nebyly dříve běž-
né, přispěly ke zdaru hodů a že se s nimi 
setkáme opět za rok na příštích hodech. Na 
co se ale často zapomíná, je, že každá zába-
va něco stojí. Samotné hody sice skončily  
s vyrovnaným rozpočtem, pokud jsme se ale 
chtěli ještě pobavit při kácení máje, potře-
bovali jsme 1nanční pomoc. Proto děkuji 
všem občanům, kteří na nás mysleli při sbě-
ru železného odpadu a hlavně těm několika 
málo stárkům, sklepníkovi a Jarku Chybovi, 
kteří se sběrem pomáhali. 

Ondřej Mlejnek, vůdce kmene Richnas  
a hlavní stárek
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Zářivě modrá obloha, ve slunci se třepetají 
oranžová, tyrkysová, červená, bílá, zelená, 
žlutá, světlounce růžová a lila, barvy papíro-
vých pentliček na břízkách

+
Dvouletá dívenka v kroji se směje kouše do 
koláče, a padá ji sukýnka.

+
Šohaji v krojích pochodují ve vojenském 
šiku veselým krokem jako jeden muž. Jako 
jeden muž si do kroku také zpívají.

+
Javory, hrušně,lísky a ostatní stromy září 
zelenou, okrovou, měděnou, oranžovou, 
rubínovou , rumělkovou a dalšími odstíny 
červené.

+
Krojovaná děvčata mají všechna  krásně 
upravené  účesy. Tak, jako měly v červnu  
naše ženy a dívky na babských hodech. Kaž-
dá má do vlasů zapletenou rudou růži.

+
Caparti v krojích statečně pochodují za prů-
vodem. Myslím si, že tyhle děti, až vyrostou, 
nebudou mít problémy přebrat hodovou 
štafetu po dnešní chase.

+
Už od konce ledna se naši 
mladí scházeli a odpověd-
ně trénovali zpěv a později  
i tance.

+
Ta ochozská mája tenká vidět 
ze Špilberka asi nebude, ale 
z dáli, v padajícím soumra-
ku vypadá opravdu tence  
a křehce.

+
Na návsi se  odehrávají  dosud 
u nás nevídané tance. Při ver-

Příklad babího léta vypočítaný na jedničku

buňku šohaji v bělostných košilích skáčou 
jak kamzíci, metr a půl do výšky.

+
U Orlovny je postavený i velký stan připra-
vený pojmout spoustu lidí, kteří by si chtěli 
povídat nebo přihlížet venkovním produk-
cím chasy.

+      
V Orlovně je taky cimbál u kterého chasa 
předvádí, že ten půlrok nácviku nezahálela. 
Cimbál pohladí srdce a zpěv mladých  také. 

+
Na velkou ochozskou máju je namířený 
re4ektor, takže ve tmě září do daleka.

=
Už když ráno vyšlo zlaté sluníčko a rozhlas 
začal vyhrávat slovácké písničky, srdce mi 
poskočilo. Věděla jsem, že vše dobře dopad-
ne.
Je možné, že bychom mohli přidat i nějaká 
mínus, ale suma sumárum, OCHOZSKÉ 
HODY SE POVEDLY. 

Hana Šedá 
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Vážení divadelní přátelé,
je to neuvěřitelné, ale letošní podzim vám 
zcela reálně hrozí možnost shlédnutí dal-
šího divadelního kusu, který jsme pro vás 
připravovali téměř třičtvrtě roku. Převést 
půvabný text Jirotkova Saturnina do podoby 
divadelního scénáře nebyl jednoduchý úkol, 
protože v knížce nenajdete jedinou přímou 
řeč. Navíc příběh plyne jaksi letně pohodově 
mezi rozvláčným řečněním doktora Vlacha, 
moralizováním tety Kateřiny, dědečkovými 
technickými výklady a Miloušovou sebe-
středností. Jirotkův text je postaven na kráse 
a bohatosti předválečné češtiny, takže roz-
manité mluvy je opravdu hodně. Mělo mě 
to varovat, ale mně to přišlo milé. Všichni 
herci se totiž snažili, i když paměť je potvora 
záludná a občas s námi hrála pexeso. Někdy 
přesouvala obrázky, jiné zas nechala ležet 
celou hru, aby pak nakonec ze společných 
sil vzešlo cosi, co bych nazvala přirozeně 
kompromisním společným dílem.
Jak jsme se již mockrát přesvědčili, koře-
ním každého představení je hudba. Přijďte 
si s námi zazpívat písničky O. Nového, R.A. 
Dvorského a mnoha dalších, je jich tam 
opravdu dost.
Doufám, že se nám podařilo vystihnout 
atmosféru 30. let. Naivně romantický pří-

Rubrika divadelního spolku

běh, který snad příběhem téměř ani není 
a hlavně původní autorův styl, který je pro 
tuto hru zásadní.
Podařilo? To vlastně zatím ještě nevíme. To 
musíte potvrdit vy – diváci. A pak mi řekne-
te a já to možná hercům radostně a možná 
nějak šetrně sdělím.
Letní rádoby muzikál „Saturnin“ můžete 
vidět v pátek a sobotu 18. a 19. 11. 2011  
a následující týden 25 a 26. 11. 2011 vždy  
v 19 hodin v Orlovně. Předprodej vstupenek 
bude v kosmetickém studiu Chantall u paní 
Zdenky Křížové.

Za divadelní spolek Narcisa Čoupková

Letošní dva týdny tábora jsme strávili na 
tábořišti Lísek, které leží v kopcích přírod-
ního parku Svratecká hornatina, nedaleko 
CHKO Žďárské vrchy. Blízkost hor nám 
zajistila chladnější počasí a časté bouřky, 
na které jsme poslední roky nebyli zrovna 

Tábor 2011 a nový školní rok našeho oddílu

zvyklí, ale všichni táborníci se s tímto jevem 
docela dobře vypořádali. 
Celotáborovou hru jsme letos připravili ve 
stylu fantasy. Hned první den tábora jsme se 
proto přenesli do magického světa Azeroth, 
který obývaly tři velké národy – lidé, elfové 
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a orkové. Do těchto tří skupin byli pak roz-
dělení i účastníci tábora. Hned na začátku 
se skupiny dozvěděli, že jejich svět byl napa-
den zlými černokněžníky, kteří usilují o zni-
čení Azerothu. Aby národy svět zachránili 
museli spojit všechny své síly a společně se 
sejít u Stromu života – nejkouzelnější rostli-
ny v Azerothu, která celý svět vyživovala –  
a ubránit jej. Příběh měl celkem třináct her-
ních etap, při kterých se pochopitelně poda-
řilo svět zachránit.
Tábor se nám vyvedl dobře, i navzdory 
počasí a rekordně malému počtu účastníku.
Již po příjezdu z tábora se vedoucí poma-
lu začínali připravovat na nový školní rok. 
Proto se nám zdařilo udělat první celoodí-
lovou schůzku už 10. září. Přivítali jsme na 
ní pochopitelně všechny staré členy a také 
slušný počet nováčků. Všichni společně 
jsme si vyšli na malou procházku po okolí 
a nakonec jsme sešli v klubovně, kde jsme 
promítali video a fotogra7e z tábora.
A co plánujeme na další půlrok činnosti?
V říjnu pořádáme výpravu pro celý oddíl 

do Olomouce (14.-16.). Hned týden na to 
se naši skauti a skautky zúčastní akční hry 
v přírodě – Lesní lidé. Tuto hru zajišťuje 
ochozský oddíl pro naše skautské středisko 
už šest let. Koncem měsíce se budeme těšit 
na všechny ty, kteří si oblíbili námi připravo-
vaný Halloweenský průvod a stezku odvahy 
- letos ve strašidelných maskách vyjdeme už 
popáté.
V listopadu nás čeká tradiční oddílová hra 
„Špióni“, která se odehrává přímo v Ocho-
zi. A v prosinci si společně vyměníme dárky 
k Vánocům, vydáme se na výpravu k okol-
ním krmelcům a před Štědrým dnem všem 
zájemcům rozneseme Betlémské světlo.
Mimo tyto velké akce samozřejmě probíhají 
schůzky jednotlivých družin, vždy jednou 
týdně.
Pevně věřím, že náš skautský oddíl čeká pes-
trý půlrok činnosti a že nám plánované akce 
vyjdou co nejlépe.

Tomáš Kozel, vůdce oddílu 

Foto Olomouc
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FOTOGALERIE

Ze života mateřské školy

Divadelní představení: Kašpárkova škola v přírodě
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Za zlatem adamovských hvozdů neboli Kudy na Alexandrovku

Znám několik našich spoluobčanů, kteří jsou 
sportovně a turisticky založeni. Pravidelně 
vyráží do lesů kolem Ochoze, na kole nebo 
pěšky. Vědí, kudy se nejrychleji dostanete z 
Kalečníku do Ruprechtova. Zavažte jim oči 
a dovezte je do Habrůvky či do Olomučan 
- dostanou se po své ose domů, aniž by se 
museli ptát na cestu, studovat mapu, nebo 
směrovky.
Se mnou je to trošku jiné, mám orientační 
smysl pletacího stroje a vyrazit do našich 
lesů mně činí značné problémy, ač okolní 
krajinu a toulky po ní velmi miluji.
Protože tuším, že podobných turistů bude  
v Ochozi více, píšu občasník s takovým 
popisem cesty, aby na zajímavé místo naše-
ho okolí tre+li i ti, kteří mají podobný cit 
pro orientaci jako já.

ALEXANDROVA  ROZHLEDNA

…se tyčí v lesích nad Adamovem. 
Autem jste tam za chvíli. Stačí přijet do 
Babic, zaparkovat na konci obce. Po žluté 
značce jste tam volnou chůzí za 20 minut, 
cesta je pohodlná, zpevněná, dá se po ní jít 
i s kočárkem či invalidním vozíkem, je však 
nutno počítat s mírným stoupáním.

Pěšky. Pro pěší tam vede z Ochoze úplně 
nejlepší cesta. Od  Obecního úřadu se po 
zelené značce dostaneme až na rozhlednu. 
Bude lépe když si pro tento pěší výlet vyhra-
díte celý den ( i když naši skauti to stihli za 
půl dne). 
Cesta vede po silnici směrem na Březinu, pak 
odbočuje do lesa. Za odbočkou na Kanice 
přejdeme silnici a vydáme se přes lesy smě-
rem na Křtiny. Asi za hodinu doputujeme na 
lesní křižovatku. Prochází jí i silnice z Babic 
do Křtin. Pokud by někdo z poutníků byl 
příliš znaven nebo by chtěl místo rozhledny 
navštívit mši v barokním chrámu, po silnici 
bude za 30 minut ve Křtinách.
Na křižovatce najdeme pomník Jana Opleta-
la - první oběti v povstání studentstva proti 
fašistům v roce 1939. Naši zelenou značku 
protíná značka modrá. Vede severním smě-
rem k Mariánské a Drátenické jeskyni a pak 
dále do Křtin. Jihozápadním směrem, tedy 
zhruba směrem, odkud jsme přišli, vede ces-
ta krásným lesem kolem studánky Prosba 
lesa. Tam se napojuje na červenou značku, 
Cestu S.K. Neumanna, která by nás dovedla 
do Bílovic nad Svit.
My však pokračujeme  po zelené půvabnou 
cestou kolem pole do Babic nad Svitavou, 
odtud nás  čeká mírné stoupání a za 40 
minut jsme u cíle.
Odměnou za vyšlapání schodů Alexandrovy 
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rozhledny nám bude nádherný rozhled do 
okolí, vidět jsou i vzdálená pohoří či cípek 
Ochoze. Nyní na podzim nám rozhledna 
nabídne staré zlato, měď i platinu vybar-
vených listnatých stromů, které v okolních 
lesích převažují. Na jaře nás obdaruje oceá-
nem mladé zelenkavé barvy a v zimě možná 
zahlédneme pod holými větvemi okolních 
hvozdů  mihnout se na koních rytíře a lapky 
z dob dávno minulých.
Na zpáteční cestu je (pokud bude cesta 
schůdná) nejlépe se vydat dolů do údolí, 
kde se rozprostírá Adamov jako na dlani. 
V Adamově je možnost poobědvat a pak 
se svézt vlakem do Bílovic. Odtud sice jede 
pár autobusových spojů až do Ochoze, ale 
jen v pracovních dnech dopoledne, tudíž si  
můžeme vyzkoušet, jak se tudy naši předko-
vé vraceli ze světa. Cestou kolem Řícmanic, 
pak Kaničkami mineme Kanice a za chvíli 
jsme zpátky v Ochozi.

Na kole vyjedeme směrem na Březinu  
a naproti odbočky do lomu odbočíme dole-

va, do lesa. Pojedeme kolem staré myslivec-
ké střelnice. Lesní, místy zpevněnou cestou 
přijedeme na malou lesní křižovatku, kde se 
vydáme  vpravo, za malou chvíli se ocitneme 
na lesní křižovatce velké, o které se zmiňuji 
už při cestě pěšky. Po ní pojedeme dolů na 
Křtiny, ale jenom kousek. Na první odbočce 
se vydáme do lesa vlevo. Po lesní, zpevněné 
cestě se vydáme do táhlého stoupání.
Tato cesta dosáhne svého vrcholu někde 
kolem přípoje na silnici do Babic. Poté  
s radostí zjistíme že jsme na babické vrcho-
lovce, jedeme pomalu dál a užíváme si les-

ních panoramat. Odboček si nevšímáme 
a za krátko nás vrcholová cesta přivede až 
k  Alexandrovce.  Až se pokocháme výhle-
dem, můžeme se vydat  dolů do Babic. Tam 
si dáme v hospodě jedno točené a pak uhá-
níme po nádherné lesní silnici dolů. Pamět-
níci si zajisté vzpomenou, jak tudy chodíva-
li i v noci z babického kina. Za chvíli jsme  
v Kanicích a pak v Ochozi.
Šťastnou cestu!

Hana Šedá 

Další tipy na výlet / na akce v okolí Ochoze

Ďábelský podvečer v Jeskyni Výpustek 
Správa jeskyní Moravského krasu ve spo-
lupráci s ochotnickým sdružením Křový 
srdečně zve na druhý ročník Mikulášských 
prohlídek. Téměř celá jeskyně osvětlena 
pouze loučemi, vše zcela jiné než v roce loň-
ském. Na závěr obdrží každé dítě drobný 
dárek. Možnost přinesení vlastního balíčku, 
který Mikuláš dítěti předá. 
Akce se uskuteční 2. 12. v 15.00, 15.45, 16.30, 
17.15, 18.00, 18.45 a 3.12. v 10.00, 10.45, 
11.30, 12.15, 13.00, 13.45, 14.30, 15.15 hod. 
Zájemcům doporučujeme včasnou rezerva-

ci předem telefonicky nebo e-mailem. (+420 
516 439 111, vypustek.rezervace@caves.cz)

Prasátko - turnaj ve stolním tenise pro 
malé i velké
Zveme všechny příznivce zelených stolů na 
4. ročník hostěnického turnaje ve stolním 
tenise, na Prasátko 2011. Podzimní turnaj 
proběhne opět ve dvouhrách. Uskuteční se 
v sobotu 26.11. v sále restaurace U Stupár-
ků. Věříme, že klání bude jistě opět kvalitně 
obsazeno a Fnalisté svůj souboj sehrají za 
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mohutného povzbuzování všech zúčastně-
ných a fanoušků místních borců. 
Turnaj bude mít tradiční kategorie. Dopo-
ledne v deset hodin změří své síly děti do  
15 let. Od 14:00 hod. pak bude probíhat tur-
naj v kategorii mužů a žen. Ty, kteří si z růz-
ných důvodů netroufnou zapsat se a soutěžit, 
zveme alespoň na “tribuny”. Přijďte povzbu-
dit své favority! Vládne tu vždy dobrá nálada  
a to i mezi těmi, kterým se sportovně zrovna 
nedaří. 
Za organizační výbor Vás zvou Bořivoj Srba, 
Viktor Unger a Jiří Marek. 

32. ročník: Vánoční běh Rudolfa 

Těsnohlídka

Příjemným rozloučením s odcházejícím 

rokem se na jeho sklonku stávají nejrůznější 
sportovní akce pro širokou veřejnost.
Tak tomu bývá i druhou sobotu v prosinci 
v Bílovicích nad Svitavou, kdy se koná tra-
diční Vánoční běh Rudolfa Těsnohlídka. 
Start závodu je blízko Liduščina památ-
níku, kousek za studánkou Leoše Janáčka  
(u cesty za Sokolovnou). Vánoční běh je určen 
pro všechny věkové i výkonnostní kategorie  
s důrazem na účast a atmosféru zimní pří-
rody, ne na výsledky (kvalitním výkonům se 
nebráníme :-). 

- termín: sobota 10. prosince 2011 
- místo konání: Palackého údolí (cca 800m 
za Sokolovnou), Bílovice nad Svitavou 
- kategorie: všechny věkové kategorie žen  
i mužů

Podnikatelská rubrika 

Za krásou jezdí do Ochoze i dámy z Brna 

Na tak zvané ulici „Brněnská“ je  v rodin-
ném domě kosmetický salon paní Markéty 
Nováčkové. Při své  poslední návštěvě kos-
metiky jsem se zeptala:

Jak jste se dostala k práci kosmetičky?  

Vždy mě oslovovalo pracovat s lidmi a pro 
ně, proto jsem zvolila profesi kosmetičky, 
kde mohu lidem pomáhat a zároveň dělat, 
co mě baví. Po absolvování kosmetického 
kurzu v roce 1994 jsem pracovala v několika 
brněnských kosmetických salónech. Začát-
ky vůbec nebyly lehké, ale přinesly cenné 
zkušenosti a orientaci v oboru.

Co Vás vedlo  k založení vlastního kosme-

tického salónu ?

V roce 2002 mi nabídla paní Martina Petla-

chová přenechání kosmetiky, kterou měla 
zavedenou na obecním úřadu v Ochozi. 
Byla to pro mne velká výzva a vlastně start 
nové profesní éry. V roce 2009 následovalo 
přemístění kosmetiky do našeho rodinného 
domu, které přineslo, kromě zanedbatelné-
ho omezení soukromí, jen samá významná 
pozitiva. Zejména příručnost a akceschop-
nost, což umožňuje skloubit práci a péči  
o rodinu a přizpůsobit se i časovým potře-
bám zákaznic. Pak i absenci nákladů, která 
umožňuje přátelské ceny pro klienty. Mohla 
jsem i výrazně zlepšit kvalitu a estetičnost 
pracovního prostředí
 
Odkud  pochází vaše klientela?  

Moji klienti jsou  z Ochoze a širokého oko-
lí,  zůstalo mi věrných také  několik zákaz-
nic z mého předchozího působení v Brně   
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i přesto, že za mnou musí dojíždět. Spokoje-
nost všech je pro mne zavazující, a proto se  
v oboru neustále vzdělávám. 
  
Jaké služby ženám nabízíte ?
Nabízím samozřejmě všechny běžné kos-
metické služby. V poslední době jsou mými 
hity   galvanické žehlení, které zvyšuje účin-
nost přípravků a  neinvazivní metodou 
vyhlazuje vrásky. Pak také provádění per-
manentního make-upu tetováním. Obě tyto 
techniky již našly svoje „vyznavače“, což mě 
velmi těší. Jednak proto, že pořízení přístro-
jů nebylo zrovna nejlevnější, ale především 
proto, že mám s těmito technikami osobní, 
velmi pozitivní zkušenosti a proto jsem se 
rozhodla je nabídnout i jiným.

Jsou nějaké kosmetické metody, které 
nedoporučujete?
Některé v současné době módní způsoby 
strojního ošetření pleti. Domnívám se, že 
pouhé připojení elektrod je jen komerč-
ní záležitostí s velmi sporným účinkem 
a nemůže nahradit poctivé ruční čištění, 
masáž a ošetření.
  
S jakou kosmetikou pracujete ?
Pracuji s velmi kvalitními a prověřenými 
kosmetickými přípravky. Nově s naprosto 
přírodní a léčivou kosmetikou, která velmi 
příznivě ovlivňuje aknetickou, atopickou  
a velmi citlivou pleť. Nabízím také  kosme-
tické přípravky na každodenní  běžnou péči 
o pleť pro domácí použití. Dále také příprav-
ky léčebné, dekorativní, ale také detoxikační 
kůry a dárkové poukazy.
Mimo širší rámec kosmetiky provádím také 
trvalou na řasy a líčení k významným život-
ním a společenským příležitostem. 

Myslíte, že se ženy začaly v poslední době 
o svou  pleť více starat?
Určitě, jen mám pocit, že je kosmetická péče  
u nás stále ještě brána jako nadstandardní, 
ne jako běžná záležitost. 

Říká se, že v podnikání je důležité mít cíl  
a toho se držet. Jaký je Váš cíl ?
Profesionálně odvedená práce a spokojená 
klientka, na které je „to“ vidět, je mým cílem 
a   zároveň také mojí reklamou. Mé  pracov-
ní krédo je : „Zlepšit vzhled je možné vždy, 
nejlepšího výsledku dosáhneme, přidáme-li 
zdravý životní styl a pozitivní stav mysli.“  
A také motto „ Čas není náš nepřítel.“

Helena Suchomelová
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Odpočívej v pokoji

Dušičky jsou radostný svátek, ale, aby nedo-
šlo k omylu, nemyslím tím Haloween. Ten 
někteří lidé nemají rádi pro amerikanismus 
a někteří pro jeho neslučitelnost s praktiku-
jícím křesťanstvím. Já pro obojí. Je ale fajn, 
že díky tomuto importovanému svátku stra-
šidel přibyla i u nás tradice venkovních pod-
zimních dekorací. 
Ostatně i před sto lety se  u nás na venkově 
dlabávaly a vyřezávaly dýně a mládenci jimi 
strašili  děvčata. Dýně jsou hezké a užitečné. 
Stejně jako Svátek všech svatých a Dušičky. 
Mají sice kořeny v Haloweenu, ale za ta léta 
se z nich stal křesťanský svátek se všemi atri-
buty.
Dušičky jsou svátkem rodinným. Nenávidí 
je pouze puberťáci a lidé, kterým se v dětství 
nedostalo patřičné porce lásky nebo výcho-
vy k tradicím.
Nejvíce na Dušičkách pro+tují mámy od 
rodin. Nemusí doma nic chystat ani leštit, 
a přece se jim rodinka sejde na hřbitově 
u rozsvěcení světýlek. Přinejlepším ještě 
všichni jedou k babičkám, kde se odbude 
víkendový jídelníček a babičky jsou rády, 
že se u nich všichni sešli. Když je člověk  
v psychické pohodě a rodinné vztahy má  
v pořádku, návštěvy hřbitovů mu nevadí. Já 
jsem vyrůstala s babičkou, jeden hřbitov se 
tudíž pro mne stal cílem výletů a jako takové 
to bylo místo radostné. Blízko dalšího hřbi-
tova jsem bydlela a pro naši dětskou partu 
se stala jeho stará, zarostlá část lákavým 
eldorádem. Hřbitovy mně tedy byly místem 
příjemným. 
Dušičková návštěva hřbitova se může stát  
i pro rodinu, která ten rok prožila ztrátu své-
ho člena, katarzí, smířením a příležitostí si 
o tom pořádně promluvit, když už to není 
tak čerstvé. Umírání není smutné, může být 

náhlé, nespravedlivé, pomalé, zlé, nečekané, 
kruté, ale ne smutné. 
Smutné je chování lidí, kteří se neumí snížit 
k tomu, aby za živa odpustili svým blízkým 
i sami sobě. Skrývání této skutečnosti za 
nicotnými zásadami a principy je v kon-
frontaci se smrtí dokonce velmi smutné. 
Život s nenávistí a odmítáním své rodiny je 
horší než umírání.
Na starých želených křížích náhrobků býva-
lo napsáno: „Zemřel v pánu“ a „Odpočívej 
v pokoji“. Až s přibývajícími roky člověk 
poznává, jaká to může být fuška.
V zemi s křesťanskou tradicí může být smrt 
odpočinkem. Když člověk najde ve svém 
životě možnost vzkříšení, je to jako nález 
vltavínu na poli. Vltavíny u nás v minulosti 
našla spousta lidí.
Takový vltavín vypadá napohled jako hrou-
da hlíny, nebo kámen, až když mu člověk 
věnuje čas a pozornost, objeví jeho čistotu, 
barvu a jedinečnost. Je to stejné jako s mož-
ností života věčného.
Kdysi byla v naší zemi pro většinu lidí smrt 
odpočinkem a hodně lidí u nás našlo vlta-
vín. 
Mění se jen kulisy, my ale, my v této zemi 
žijeme stále.



STŘÍPKY ZE SOUČASNOSTI

22

Když kůň je životní koníček

Víkend co víkend na dostizích, na polič-

kách desítky trofejí, svět navždy spjatý  

s potem a krásou koní. Tak vypadá život 

Davida Pulky, majitele stáje Estavela  

v Ochozi a trenéra dostihových šampi-

onů. „Soužití s místními je o komuni-

kaci. Vždy se dá vše vyřešit,“ říká „kluk 

od koní“. 

Kůň má tolik povah, co člověk. Umí 
být tvrdohlavý, citlivý, nešikovný, opa-
trný. I když je o*ciálně na vrcholu 
svých sil ve třech, čtyřech letech, jsou 
mezi nimi i takoví borci, kteří ještě  
v devíti letech vyhrávají. Jednoho tako-
vého David Pulka trénoval. „Většina koní 
není mazlivá, k tomu je lépe vybrat jiné 
zvíře. Koně tíhnou ke stádu, lépe se sžijí  
s ostatními než s člověkem,“ podotkl Pulka. 
Ví, co mluví. Koňům se věnuje celý život. 
Dříve jezdil dostihy, pak toho musel, jako 
většina žokejů, kvůli váze, nechat. I když to je 
štíhlý muž, limity jsou k vyšším sportovcům 
neúprosné. Teď je z něj profesionální trenér  
a koně pod jeho vedením patří ke špičce. 
Ještě, než postavil vlastní stáj, obhospodařo-
vali s manželkou, rovněž jezdkyní a milov-
nicí těchto zvířat, stáje v Hostěnicích. „Pak 
jsme se rozhodli postavit na vlastní nohy. 
Ochoz je ideální, Brněnsko patří vůbec na 
přední příčky v počtu stájí a lidí věnujících 
se koním. Lidí je čím dál víc, zájem pořád 
překračuje naši nabídku,“ uvedl Pulka.  
A zároveň dodává, že mít koně neznamená 
nutně to, že člověk je bohatý. Na jeho stáj 
mnohdy denně jezdí mladé slečny, které  
z malých platů horko těžko peníze šetří. Ale 
koně zkrátka milují, i když jsou to zvířata 
starší a závody nevyhrávají. 
V boxech stáje Estavela můžete navštívit 

různé krasavce. Každý je svůj, každý má 
jinou povahu, jinou historii. Od šampio-
nů, přes velká zvířata, po dostihové babičky  
a dědečky. Celkem jich je kolem dvaceti. 
Víc by jich ani manželé Pulkovi nechtěli, ve 
dvou se víc zvládnout nedá. 
Součástí života každé stáje jsou mnohdy 
nelehké vztahy s místními. Jistě si i vy vzpo-
menete, když někudy nešlo kvůli porušené-
mu terénu projet nebo když byly na vašem 
pozemku otisky kopyt. Vše je však o lidech, 
kteří na koních jezdí. „Snažím se to klien-
tům, a někdy i lidem, kteří nejsou z naší 
stáje, vysvětlovat. Kdykoliv je nějaký pro-
blém, řeším ho. Záleží mi na tom, abychom 
žili s Ochozáky v souladu. Chtěli bychom 
do budoucna naše koně viditelně na dece 
pod sedlem označit, aby se lidé mohli ozvat, 
pokud jezdci jeli tam, kam nemají. Budu rád 
za každé upozornění,“ ujistil Pulka. Proti 
zásahům do terénu se pokouší bojovat i tím, 
že vozí koně na dráhu do Brna a využívá  
i prostory u stáje.
Co by rád do budoucna Ochozákům nabí-
dl, to jsou lekce jízdy na koni nebo nějaká 
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možnost si jízdu vyzkoušet. „Až manželka 
skončí mateřskou, plánujeme nějaký čas  
v týdnu takovým aktivitám vyhradit. Zatím 
to není možné, protože koně jsou majetkem 
soukromníků. Nemůžu k nim ani pustit 
nějakého pomocníka, protože za ně ručím. 
Určitě ale není problém se na koně přijít 
podívat, rád lidem o nich povyprávím,“ řekl 
majitel.  Zajímavou příležitost nabízí při 
tradiční Novoroční vyjížďce, kdy se na Říč-
kách potkávají „koňaři“ z Olšan, z Hostěnic  
a z Ochoze. To to ve vzduchu už pořádně 

voní, když se sejdou desítky majestátních 
krasavců.  David Pulka zároveň nabízí pro 
Ochozáky hnůj – a to zadarmo i s dovozem. 
Takže pokud budete chtít třeba ještě před zi-
mou, obraťte se na něj.  
Stáj Estavela stojí na Příhoně už tři roky. 
Mladí manželé se do ní stěhovali zrovna, 
když se jim narodil mladší synek. Ten už za 
rok nastupuje do ochozské školky. Starší syn 
tu chodí do třetí třídy. Uvidíme, jestli kro-
ky následovníků rodu budou taky směřovat 
jedním směrem – do koňského sedla. 

Kolik je ještě Ochozí? 

1. Ochoz je část města Nasavrky v okrese 
Chrudim. Nachází se na východě Nasavrk. 
V roce 2009 zde bylo evidováno 78 adres. 
V roce 2001 zde trvale žilo 169 obyvatel. 
Ochoz leží v katastrálním území Ochoz  
u Nasavrk o rozloze 3,69 km2.
2. Obec Ochoz se nachází také v okrese 
Prostějov, kraj Olomoucký. Ke dni 3. 7. 2006 
zde žilo 198 obyvatel. První písemná zmínka 
o obci pochází z roku 1351, v obci se nalé-

zá historická památka venkovská usedlost  
U Šindlerů. 
3. Obec Ochoz u Tišnova se nachází  
v okrese Brno-venkov, kraj Jihomoravský. 
Ke dni 3. 7. 2006 zde žilo 117 obyvatel. Prv-
ní písemná zmínka o obci pochází z roku 
1390. Z historických památek stojí za zmín-
ku Kaple svatého Františka z Asisi. 

(zdroj: wikipedia.cz) 

Každý občan má právo jednou ročně 
požádat Českou správu sociálního zabez-
pečení (ČSSZ) o zaslání Informativního 
osobního listu důchodového zabezpečení.  
V tomto tiskopise jsou uvedeny všechny 
údaje, které má ČSSZ ve své databázi pro 
výpočet důchodu.
O tento dokument je dobré žádat několikrát 
během produktivního života a zkontrolovat, 

Informativní osobní list důchodového 

pojištění

zda jsou v databázi  ČSSZ vaše údaje správné 
a úplné. Někteří zaměstnavatelé totiž nemu-
seli splnit svoji oznamovací povinnost, nebo 
mohou být údaje nepřesné.
Před odchodem do důchodu je dobré 
požádat o tento dokument s dostatečným 
předstihem, neboť na vyřízení můžete čekat 
až 90 dnů, tolik času má tento úřad na vyří-
zení vaší žádosti.
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Názor čtenáře

„Sám svobody kdo hoden, svobodu zná 
vážiti každou.“
„Nesouhlasím s tím, co říkáš, ale budu se 
prát o to, abys to směl říkat.“
V dubnovém a červencovém čísle Ochoz-
ského zpravodaje byly zveřejněny pravidla  
a podmínky, za kterých je možno přispívat 
do OZ. Tyto podmínky jistě splňují i pří-
spěvky pana Mgr. Mikulici, proto jsou otis-
kovány. Čtenáři pak mají možnost buďto 
článek nečíst, nebo ho číst a pak souhlasit, 
nebo nesouhlasit. Ale upírat někomu právo 
do zpravodaje přispět je přímo proti svobo-
dě projevu. Zavedeme snad výbor (cenzur-
ní) pro posuzování zásluh a činů, který určí, 
čí článek otisknout a čí ne? Nebylo by lepší 
přijít posoudit práci zastupitelů na veřejné 
zasedání, popř. dát i své podněty a každé-
mu ochozskému občanovi umožnit k dění  
v obci se vyjádřit?

S paní Vaculíkovou by bylo možné rozebí-
rat její příspěvek do OZ po částech, ale sta-
čí jen k rozpočtu obce, kde říká, že máme 

Jak postupovat?

Zašlete na adresu na Česká správa sociální-
ho zabezpečení, Křížová 25, Praha 5, 225 08   
žádost s tímto textem:
 Žádám o zaslání informativního osobního 
listu důchodového pojištění na adresu: 

- uveďte kam chcete výpis zaslat,
- dále uveďte vaše rodné číslo, 
- jméno a příjmení a u žen i rodné příjmení

Po obdržení si překontrolujte, zda uvede-
né doby pojištění souhlasí se skutečností  

a s dokumenty, které vlastníte např.: matu-
ritní vysvědčení, zápočtové listy, pracovní 
smlouvy, doklady o studiu, vojenská knížka, 
ženy rodné listy vychovaných dětí, potvrze-
ní úřadu práce o evidenci atd. 
Výše důchodu závisí na výši osobního vymě-
řovacího základu a počtu let pojištění. Když 
přijdete na chybu, je ještě dostatek času to 
napravit, nesrovnalosti doložit a projednat 
na České správě sociálního zabezpečení.
(Zdroj : vybráno z www.cssz.cz, ;nance.cz) 

Helena Suchomelová

14 milionů Kč. Proč tedy není možné dát 
na potřebnou rekonstrukci Sokolovny ani 
korunu, stejně tak na kabiny fotbalového 
hřiště, proč nemůžeme vykoupit pozem-
ky pro fotbalové hřiště, ani pozemek nové 
části hřbitova, proč již několik let není 
opravována hřbitovní zídka ani vydláždě-
na další cesta (chodník) na hřbitově, cesta 
ke hřbitovu je léta splavována přívalovými 
dešti, cesta ke hřišti a okolo něj je na tom 
podobně, proč místní komunikace nepo-
krývá rovný asfaltový povrch, proč není 
dokončena několik let se táhnoucí stavba 
kanalizace a zpevnění parkovací plochy 
na ulici Brněnské, budova OÚ také krásou 
neoplývá, jistě by i vyšší částkou pro školy 
nepohrdl ani jejich pan ředitel a našlo by se 
mnohé další.

Jaromír Škrob
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NÁSLEDKY  PO  ZÁPLAVĚ
Ze vzpomínek pana Šlofa (závěrečná část)       

Druhý den ráno po záplavě všichni dospě-
lí a schopní práce byli již od ranních hodin 
v terénu. S námi, se šesti dětmi zůstala jen 
maminka a babička. Chtěly nás obout, ale 
všechny boty byly mokré. Raději jsme chtě-
li být bosky a nějak se trochu najíst a jít se 
podívat, jak vypadají domky po záplavě. 
Problémy byly i se zvířaty. Malá prasátka 
kvičela, kozy mečely a naše kráva urputně 
bučela. Ano, bylo to všechno nezvyklé i pro 
ně. Byl problém i s krmením a dojením. 
U Sedláků tetička, strýc i babička nabíra-
li do nádob a vynášeli dosud zbylou vodu  
z obou obytných místností a síně. Vylévali ji 
na dvorku do mírně vyvýšené hladiny vody. 
Ukázali nám, jak vysoko dosáhla zátopová 
voda ve světnici. Říkali nám, že kdybychom 
tam při povodni zůstali, že bychom se uto-
pili. Když nám ukázali čáru, kam až sahala 
nejvyšší hladina, tak ta čára byla vysoko nad 
našimi hlavami.
Viděli jsme tam zborcenou hrbolatou dře-
věnou podlahu a na ní převracené rozmoklé 
skříně s různým mokrým textilem, sto-
ličky, židle, nádobí a další rozházené věci.  
V obou místnostech částečně odpadlá, nebo 
nabobtnalá omítka. Na dvorku jsme vidě-
li utopené králičky, ale tetička říkala, že se 
jedna samice zachránila tím, že vylezla na 
plovoucí dřevěnou králikárnu. Podobné 
štěstí měly i slepice, které byly na vysokém 
dřevěném kurníku.
U radnice a pohostinství se uklízely vypla-
vené věci, zásuvky, láhve všeho druhu po 
narychlo ukončených hasičských malých 
hodech.
Při přechodu k tetičce Oldřišce přes most 
jsme chvíli pozorovali ještě zvýšenou, ale 

jíž korytem a pod mostem protékající vodu. 
Z mostu jsme viděli jak u Synků z obcho-
du se smíšeným zbožím vynáší a zachraňují 
rozmanité zboží. Také pan Hynšt srovnával 
na dvorku jejich vodou převrácený nábytek 
mokrý textil z jednotlivých svazků nebo 
hromádek, aby jej zbavil vody a potom 
vysušil.  U tetičky Oldřišky to bylo podobné, 
nestačili před přívalem vody vynést všechno 
potřebné na půdu. Strýc vynášel z malého 
pokoje mokré a různě pomačkané pánské  
i dámské oblečení a kladl je na vyvýšený žeb-
řík. Bylo vidět jak z textilu vytékalo značné 
množství vody. Tetička se věnovala obýva-
cí kuchyni, kde místy odpadla omítka, ale 
někde byla jen nabobtnalá. Tetička nám dala 
možnost s drobnostmi pomáhat. Je obtížné 
popsat, jak vypadaly nabobtnalé pokřivené 
podlahy, nábytek, postele a vše v rozmoklé 
domácnosti po oplakávané nešťastné zápla-
vě. Proč nestačila voda protékat korytem 
potoka? Proč jen v této zaplavené části naši 
vesnice?
Tehdy zajisté bylo více lidí v naši obci, kteří 
kladli stejné otázky a snažili se najít či vyšet-
řit příčiny této nešťastné záplavy. Zajisté 
všichni měli snahu, aby se podařilo opako-
vání záplavy předejít, či zabránit všem  jejím 
hrůzným zážitkům.
Tehdy asi třetí nebo pátý den po zápla-
vě bylo obecním strážníkem a současně  
i bubeníkem  (tehdy to byl jediný způsob, 
jak zveřejnit oznámení pro občany) po 
vybubnování oznámeno: 
Při povodni nedošlo k utopení žádného 
občana!  Všichni povodeň přežili. 
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INZERCE

Poplatek za zveřejnění

inzerce ve zpravodaji

1. výsledný formát v časopisu
- podklady dodané objednavatelem

A5 (celá strana) 800 Kč

A6 (polovina strany) 500 Kč

A7 (čtvrtina strany a méně) 300 Kč

Zadní strana obálky 1000 Kč

(pouze celá strana mínus plocha tiráže)

2. grafické zpracování redakcí
- přirážka 100% z výsledné plochy

3. fyzické a právnické osoby se  
sídlem v Ochozi -50% sleva z ceny

V příštích dnech oslaví životní jubileum tito 
občané naší obce: 

Ilona Sovová             70 let 

Helena Kolegarová        85 let  

Miroslava Kolečkářová    75 let 

František Polák          70 let 

Přejeme jim do dalších let hodně štěstí, 
zdraví, přátelství a příjemných okamžiků  
s blízkými lidmi. 

redakce

Společenská kronika

Koupím malý pozemek v Ochozi u Brna a okolí  

od 50 do 100m2 na výstavbu nízkého Freedomku  

o rozměru 30m2.  

Telefon 608 536 065.  

Za nabídky děkuji.
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